

Møde den: 22.02.2022 kl. 10-12
Mødet afholdes via Microsoft Teams
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Qvistgaard (AR), Eva Kvistgaard Arent (HE), Catalina Kjær (NAT-TECH), Stina Lykkebye Tylén (Aarhus BSS/ordfører) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Punkt 1	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	Esben: Mødet med Kvalitetsgruppen er udsat til 3. maj. Catalina: Seminar-gruppernes noter er indsat i båndets teams-kanal. Anne: Studieinfo-arrangementet er godt i gang, med 20.000 2.g-ere tilmeldt. AU bidrager med film og online-messedel med to studerende, der fortæller om deres overvejelser omkring studievalg. Derudover er der mulighed for at tale med vejlederne. Arrangementet kører indtil 4. maj.

Dato: 20-04-2021
Ref: EHL

Side 1/5

Punkt 2	Opsamling af feedback på VEST-seminaret
Beskrivelse	v/Esben På sidste møde aftalte båndet at holde en opsamling på temadagen, når hver afdeling har haft lejlighed til at give sit besyv med. Hvilke pointer har medarbejderne haft mht. indkredsningen af trivselsbegrebet og VEST's rolle i den forbindelse? Og hvordan kan vi arbejde videre med dem på temadagen i båndet?
Referat	Tilbagemeldingerne fra afdelingerne har været overvejende positive og stemte meget godt overens med den generelle fornemmelse, som båndet har haft.

Kort opsummeret:

- Hans Henrik Knoops model gav mening – mange hæftede sig især ved begrebet ”negativity bias” – hvordan vi har en tendens til at fokusere på de negative fortællinger. Vi skal øve os i at fortælle de positive historier.
- Hvorfor tænker vi ikke vores indsats yderligere sammen på tværs – studiestart, tilmeldinger et cetera?
- Godt at få sat ansigter på de nye.
- Vigtigt at prioritere at informere opadtil, så trivselsopfattelsen blive kolporteret videre.
- Spændende at arbejde med en fælles trivsels-model, men den må ikke være bremsende for lokale tiltag eller give for mange spor at navigere i.
- Positivt at samtænke de forskellige aktiviteter, web, kommunikation og vejledning fx, og hvordan de kan understøtte hinanden i en trivselskontekst.
- Få sat ord på hvilke aktiviteter vi laver, som er trivselsunderstøttende.
- Ønske om mere netværk om eftermiddagen.

Båndet vil arbejde videre med outputtet fra seminardagen. I den forbindelse lægger båndet op til, at målet er at udvikle en fælles definition af trivsel, som kan være retningsgivende for prioriteringen af, hvilke opgaver der hører ind under VEST, og hvilke der ligger udover. Arbejdet med definitionen kunne passende tage udgangspunkt i Knoops model.

På lidt længere sigt kan det komme på tale at overdrage opgaven til en arbejdsgruppe, men til en begyndelse er det vigtigt, at båndet selv kommer i dybden med emnet.

Visionen om en fælles trivselsforståelse skal fremlægges for LGU og UU, men det behøver ikke at være i form af et færdigt udkast. Det skal pointeres, at visionen til en start kun gælder VEST, ikke hele AU, da vi ikke er herrer over, hvordan andre tænker trivsel.

Båndet aftaler den eksakte proces på båndmødet 3. maj, hvor Eva og Catalina vil kridte banen op for de videre drøftelser. Båndet aftalte desuden at allokere tid til at diskutere emnet indgående på temadagen 31. maj.

Punkt 3	Forberedelse af besøg i Uddannelsesudvalget 16. juni
Beskrivelse	v/Anne Der bliver efter al sandsynlighed den 16. juni, at VEST-båndet skal på besøg i Uddannelsesudvalget. Vi tager en snak om, hvordan vi griber det an, og hvilke emner vi skal lægge vægt på.
Referat	Vi skal sørge for at orientere LGU først, før vi tager i UU. Anne undersøger med Kim, i hvilket omfang LGU skal involveres i forberedelserne. Punktet sættes på igen på næste møde i forlængelse af Ulrik og Marias besøg, når vi er mere klare på rammerne.

Punkt 4	Til godkendelse: Projektmodel for VEST
Beskrivelse	v/Catalina Catalina har tilrettet projektskabelonen ud fra den feedback, som båndet havde til første udkast. BILAG: VEST-båndet - Projektbeskrivelse - Alle dokumenter (sharepoint.com)
Referat	Projektmodellen blev godkendt med enkelte smårettelser. Det overordnede flow mellem bånd, kontaktperson og arbejdsgruppe tages op på temadagen 31. maj.

Punkt 5	Drøftelse: Feedback til styrk dit studieliv-gruppen
Beskrivelse	v/Catalina Catalina giver en opsummering af sit møde med styrk dit studieliv-gruppen og bede båndet drøfte følgende spørgsmål: <ul style="list-style-type: none"> • Hvilke forventninger har båndet til gruppen frem til sommer? • Kan der afsættes midler til kommunikationsdelen? • Kan båndet sige noget om, hvornår projektbeskrivelsen bliver genovervejet? I så fald vil gruppen gerne lave en justering med flere scenarier ift. ressourcetrækket.

Referat	<p>Som udgangspunkt skal gruppen drifte hjemmesiden med de rettelser og justeringer, som måtte komme. Båndet nikkede endvidere til, at gruppen laver boostede opslag på FB– Annes afdeling kan som udgangspunkt afsætte 5000 kr. til formålet. Båndet kan desværre ikke på stående fod give en konkret dato for, hvornår de kan gå i gang med projektet.</p> <p>Der udestår en strategisk afklaring af forholdet mellem studypedia og styrk dit studieliv. Båndet vil tage en snak med Anders Hyldig, så rammerne er på plads for arbejdsgruppens fremadrettede arbejde.</p> <p>At det fremlagte projekt desværre måtte sættes på hold, demonstrerer vigtigheden af, at kontaktpersonerne allerede er med inde over gruppernes projekter fra en tidlig idefase, så ressourcetrækket er afstemt med de enkelte afsnitsledere, inden projektet tages op i båndet.</p>
---------	---

Punkt 6	Opsamling: Tilbage melding til AEU (Lena Pradhan)
Beskrivelse	v/Esben Vi har lovet Lena Pradhan at vende tilbage med emneforslag til AEU-temamodulerne samt et navn at bringe i spil i planlægningsgruppen, der skal arrangere vejlederseminar i F23.
Referat	Der er oprettet bruttoliste i Teams, som Eva videresender til Lena. Julie Drejer Kornum fra Aarhus BSS vil gerne påtage sig medarrangør-tjansen af vejledningsseminaret i 2023. Stina melder ind til Lena.

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	Catalina: Vi mangler at give studenterrådgivningen en tilbagemelding ang. deres nye online platform til studerende. Vi tager lige en runde på mail, men som udgangspunkt overdrages opgaven til styrk dit studieliv-gruppen.

	<p>Esben: Opfølgning fra sidst: Esben udarbejder svar ang. unihelper til Anna Bak og klapper det af med Anne.</p> <p>Jesper spurgte til, hvad enden blev på vores diskussion af oplysningspligt med Christine Brink? Anne oplyste Sarah er i gang med et sammenskriv til studentervejlederne, som hun får til opgave at tjekke med Mette Buhl og tage i båndet efterfølgende.</p> <p>Anne: Et ekstra punkt til temadag: Hvordan organiserer vi os omkring forskellige indsatser og opgaver, fx studiepraktik, online arrangementer? Esben og Anne laver oversigt over emner til dagen.</p>
--	--

Pipeline:

Dialog med kvalitetsgruppen (3. maj)

Dialog med Ulrik Nørgaard Rønsbo og Maria Juhler (3. maj)

Temadag i VEST-båndet (31. maj)

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
03.05.2022	10-12	Teams
17.05.2022	10-12	Teams

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.